
DIT HEEFT
MPB VOOR 
JOU BEREIKT

4 JAAR IN EEN 
STABIEL
BESTUUR
2019 - 2023PRIORITEITS

PUNTEN

In 2019 heeft de MPB partij een plan van 
aanpak ontwikkeld met 19 prioriteiten waar 
we gedurende 4 jaar aan hebben gewerkt. 
Dit is wat we beloofd hebben, bereikt 
hebben of nog aan werken.
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1. STABIELE 
OVERHEID EN 

KWALITEIT VAN 
BESTUUR

Wij zijn het eerste bestuur 
sinds 2007 dat de hele 

bestuurs periode van 4 
jaar heeft uitgezeten.

Alle sleutelfuncties  zijn 
ingevuld.

2. INKOMENS VERHOGEN 
EN EEN ALGEMEEN 

AANVULLEND PENSIOEN 
INTRODUCEREN

In deze bestuursperiode is het 
AOV pensioen met meer 

dan 60%  verhoogd. 
Het minimumloon is met 38% 

gestegen en ook overige sociale 
voorzieningen zijn sterk verbeterd. 
Het bestuur onderzoekt de invoer-
ing van een pensioenvoorziening 

in de private sector.

3. KOSTEN VAN LEVENS- 
ONDERHOUD VERLAGEN

Wij hebben de kosten van de 
kinderopvang tot 75% per kind per 

maand laten dalen. Het bestuur heeft 
aanvullend op de Nederlandse 

subsidie, de energietarieven gesubsi-
dieerd. De belastingvrije som is 

verhoogd met 40% waardoor iedereen 
meer inkomen per maand overhoudt.

Ondanks de wereldwijde inflatie, 
proberen wij met diverse lokale 

initiatieven de kosten te verlagen voor 
de consument.

16. IMMIGRATIEWET
RECHTVAARDIG MAKEN 
Wij vallen momenteel onder Neder-
landse wetgeving en deze is niet altijd 
passend voor Bonaire. We werken 
samen met de betrokken ministeries 
en het Rijk aan een verbetering. 

17. HUISELIJK GEWELD
BESTRIJDEN
Wij hebben een preventiecampagne 
georganiseerd en er zijn trainingen 
geweest voor (sociaal) medewerkers.  
Tevens is er een vrouwenopvang. Het 
Family Justice Center wordt nu 
gebouwd. Dit wordt een centrale, 
veilige opvang waar slachtoffers van 
huiselijk geweld terecht kunnen voor 
hulp en ondersteuning.

18. DIERENMISHANDELING 
BESTRIJDEN
Wij hebben stappen gemaakt. De 
bewustwordingscampagne “Mi Kacho 
Mi Responsibilidat” over de wetgeving 
en verzorging van dieren loopt. Tevens 
is het budget voor dierenwelzijn 
verdubbeld. In samenwerking met 
politie en OM is afgesproken, dat 
huisdiereigenaren die hun huisdier los 
laten lopen op straat zonder toezicht 
een boete krijgen. In samenwerking 
met diverse organisaties is er een 
lesprogramma voorbereid die vanaf 
volgend jaar op school behandeld gaat 
worden.

19. CONTROLE TERUGNEMEN 
OVER HET LOKALE BESTUUR EN 
DE RICHTING WAARHEEN 
BONAIRE GAAT
Wij hebben de overheidsfinanciën 
verbeterd, de sleutelfuncties zijn ingevuld 
en er is een relatie van wederzijds respect 
en begrip gecreëerd met de Nederlandse 
ministeries, waarbij Bonaire de 
prioriteiten van het eiland bepaalt.

CRISIS OP BONAIRE
Bovenop deze 19 prioriteiten, waarvan de 
meeste gerealiseerd of al in voorbereid-

ing zijn, zijn vele andere belangrijke 
resultaten bereikt. 

Houd onze berichtgeving in de gaten!

Dit bestuur heeft ook één van de 
grootste crisissen in de geschiedenis 

van Bonaire goed gemanaged.

Door de wijze waarop dit bestuur met de 
crisis is omgegaan, en door de besluiten 
die zijn genomen, is Bonaire goed uit de 

crisis gekomen. 

Al vroeg heeft dit bestuur 
voorbereidingen getroffen en stappen 

genomen om Bonaire van goede 
gezondheidszorg en economische steun 

te verzekeren. Daarbij is ook aandacht 
gegeven aan het geestelijk welzijn en 

zijn “lockdowns” tot een minimum 
beperkt gebleven.
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4. HUURSUBSIDIE
Wij hebben het instellen van huur-
subsidie op basis van inkomen 
gedurende deze bestuursperiode 
gerealiseerd. Ook vindt er een pilot 
plaats voor huursubsidie binnen de 
particuliere verhuur.

5.  KINDEROPVANG VAN 
HOGE KWALITEIT VOOR 
KINDEREN VAN 0-4 JAAR
Afgelopen 4 jaar is de kwaliteit van 
kinderopvang aanzienlijk 
verbeterd.

6. GRATIS KINDEROPVANG NA 
DE MIDDAG EN NASCHOOLSE 
OPVANG, BEIDE VAN HOGE 
KWALITEIT
We zijn in een vergevorderde fase in 
het realiseren van gratis kinderopvang. 
De kosten zijn reeds sterk verminderd.
Dit bestuur heeft kwaliteitsnormen 
vastgesteld waar kinderopvang aan 
moet voldoen.

13. SPORTVELDEN 
AANLEGGEN EN 
ONDERHOUDEN

Wij hebben als bestuur zelf 
extra middelen begroot en 

ook dankzij de opgebouwde 
relatie met het betrokken 
ministerie zijn er middelen 

toegekend, die geïnvesteerd 
zijn in het herstel en 

onderhoud van meerdere 
sportvelden.

 Bijvoorbeeld veld van AMAS, 
veld van ATC en zeker het 

“drag strip” die in 
voorbereiding staat om te 

beginnen.

9. ONZE WEGEN 
HERSTELLEN  

Wij hebben de afgelopen 4 jaar 
meer wegen opgeknapt dan ooit 

tevoren. 
Toch zien we liever dat de wegen 

nog sneller én beter hersteld 
worden, vanwege de toename 

van alle soorten verkeer.

7. BETERE OPLEIDINGEN 
VOOR ONZE MENSEN VOOR 
EEN BETER INKOMEN
Wij hebben samen met FORMA en in 
samenwerking met de private sector, 
veelal gratis, cursussen aangeboden 
die inwoners kunnen volgen om hun 
kansen op de arbeidsmarkt, en 
daarmee hun inkomsten, te 
vergroten.

8. GESUBSIDIEERD OPENBAAR 
VERVOER
Wij hebben in de begroting geld 
vrijgemaakt om openbaar vervoer 
in te richten. De Directie Ruimte en 
Ontwikkeling moet het plan nu 
uitvoeren.

11. PARKEERRUIMTE IN DE 
BINNENSTAD 
Het terrein naast het postkantoor is 
voor o.a. parkeren bestemd. 
In maart 2023 starten de werkzaam-
heden voor de verdere ontwikkeling 
van het terrein.

12. ‘COST OF DOING 
BUSINESS’ VERLAGEN
Door de wereldwijde inflatie en de 
huidige omstandigheden op Bonaire, 
is het nog niet gelukt om de “cost of 
doing business” te verlagen. Wel zijn 
er talloze projecten en verregaande 
gesprekken met de Nederlandse 
ministeries om dit in de komende 
jaren te realiseren.

10. DE KWALITEIT VAN ONS TOERISME 
EN DE ‘CRUISE TAX’ VERHOGEN
Wij hebben de visie voor een hogere kwaliteit toerisme voor Bonaire vastgesteld. 
Deze plannen zijn als gevolg van de corona crisis bijgesteld en worden nu uitgevoerd.  
De “room tax” en “car tax” zijn ondergebracht in een nieuwe toeristenbelasting die 
voor aankomst op het eiland geheven wordt. De head tax voor cruisetoeristen is 
verhoogd van $3,50 naar $10 per persoon. De veel hogere opbrengsten die hiermee 
worden verkregen, komen ten goede aan de kwaliteit van Bonaire.

14. MEER CULTUUR IN 
ONZE SCHOLEN EN 
WIJKEN BRENGEN

Wij hebben festiviteiten zoals 
“Festival di Bario” en andere 

traditionele wijkfeesten mede 
mogelijk gemaakt.

Wij hebben een boek over de 
gewoontes, cultuur en natuur 

van Bonaire gesponsord, dat aan 
alle basisscholen is uitgedeeld. 

Er is een programma voorbereid 
om de Bonairiaanse cultuur, 
geschiedenis en natuur in de 

lessen op te nemen.

15. BEDREIGINGEN VOOR 
ONZE NATUUR EEN HALT 

TOEROEPEN
We hebben een tijdelijke stop gezet op 

bouw van hotels en recreatieve 
woningen om de ontwikkeling in goede 

banen te leiden. 
De overheid heeft middelen gere-
serveerd om Fontein te kopen ter 
bescherming en behoud van ons 
cultureel erfgoed en natuurlijke 

bronnen. 
Het is gelukt om middelen van de 

Europese Unie te krijgen voor natuur-
projecten, zoals opruiming van 

sargassum en het project “Lac pa 
semper”
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